



Referat fra BKAs landsstyremøte på Zoom Mandag 10. juni 2024, kl. 09.30 – 12.00

Til stede: Linda Rundquist Parr, Øyvind Wistrøm, Alf Engdal, Torunn Hovde Kaasa, Gjermund Stormoen, Håkon Kryvi, Bente M. Bakke, Karin Andersen, Silvia Kriz, Halfdan Wiik, John Helmersen, og Andrew Kroglund (referent).

Meldt forfall: Silvia C. Leine

Møtet ble startet med en kort presentasjonsrunde.

Sak 53/24 Gjennomgang av referatet av 13.05.24. Følgende oppfølgings- og oppklaringspunkter ble nevnt:

- Ifm sak 44/24: BKA skal søke midler fra Sparebankstiftelse i september knyttet til vår valgkampstrategi. Det kan åpne for å lage en egen spørreundersøkelse via Ipsos eller Kantar.
- Ifm 45/24h): Andrew tar kontakt med Norges institusjon for menneskerettigheter for å høre om de kan holde en orientering på nett om hvilke føringer menneskerettigheter gir for sivil ulydighet.
- Ifm 46/24: AU har bestemt at BKA sentralt dekker utgiftene slik at det ikke blir landsmøteavgift (i år kr. 900) til landsmøtet i 2025. Mosslaget er orientert.
- Ifm 50/24b: Linda, Andrew og Ivan tar et første møte i løpet av juni om samlingen i European Grandparents for Climate i aug/sept 2025.

Sak 54/24 Økonomi og administrasjon:

- a) Kontobeholdning og antall medlemmer:** Likviditeten er stabil og god. Det er 7.134 registrerte medlemmer per 9. juni, dvs en oppgang på 58 medlemmer siden siste styremøte. 5.919 personer er hovedmedlem (oppgang på 56) og 1.211 personer er støtte medlem (oppgang på 2). 5.753 medlemmer har betalt 2024 kontingenten. Fra 12. mai til 8. juni har det kommet inn 36 nye medlemmer via FB vervingen. Forøvrig er det nesten utelukkende damer som melder seg inn via Facebook.
- b) Purring på kontingent:** Bare 87 har betalt kontingent etter 2. purring. Neste purring var tenkt med sms. Vi drøftet om lokallag kan ringe rundt som et alternativ. Konklusjonen ble at vi sender ut lister til lokallag og be om

tilbakemelding om de vil ringe rundt. Svein sender listene til hvert lokallag. Vi anser det som en oppgave sentralt å følge opp de som ikke blir ringt til av sitt lokallag.

- c) **Orientering om nye rutiner for arbeid med regnskap etter møtet 14.5 med SmartOrg og Bedøk/Athene:** Silvia har blitt lært opp av Athene Group i nye utbetalingsrutiner. Dette fungerer veldig bra. Et nytt xl-ark skal brukes for innmelding av nye utgifter, vil avlaste alle parter .
- d) **BKA har innkalt SmarOrg til møte om økende regnskapskostnader i forhold til den opprinnelige avtalen. I juni**
- e) **Materiell:** Silvia har innhentet og sendt ut priser for flagg og for refleksvester. **Forslag:** Vi tilbyr stort flagg gratis til alle lokallag og grupper som ønsker det. Når det gjelder refleksvest, tas det bestillinger fra lokallag som bekoster vestene selv. Det bestilles fra firmaer som er miljøsertifisert. Vestene må være røde, med hvit logo. Eller hvite vester med rød logo? Vi må se på det før vi bestiller.
- f) **Andre orienteringssaker fra sekretariatet:** Silvia har sendt ut informasjon om moms kompensasjon til lokallagene, 6 lokallag ønsker å søke under sentralletet. Silvia følger opp medio juni og ber om å få tilsendt nødvendig dokumentasjon. Det nye styret er nå registrert i Brønnøysundregistrene. Silvia skal ha møte med vår revisor Marit Vigrestad onsdag 12. juni for å få råd og veiledning bl.a. vedr. uventede store kostnader i forbindelse med regnskapsføring i SmartOrg systemet.
Andrew satt i panel som diskuterte vårt forhold til natur , under jublieumshelg på Moster.

Sak 55/24 Artikkelsamling om økonomi

- a) **Framdriftsplan** – alt er i rute. Artikkelsamlingen er sendt til ferdigstilling av layout og trykking.
- b) **Tittel** – Vekstens pris
- c) **Lansering 14.8 kl. 13** – debattmøte i Arendal med flere av skribentene, Mani Hussein (Ap) og forhåpentligvis Marthe Tybring Gjedde (H)
- d) **Videre oppfølging** – vil kunne brukes som skoleringsmateriell i lokallagene, og gjerne med besøk fra nettverket Smultringøkonomi Norge.

Sak 56/24 Arbeid i aksjonsgruppene

- a) **Samferdselsgruppe.** Alf redegjorde skriftlig og muntlig for arbeid i samferdselsgruppe. Gode innspill fra landsstyret om en overordnet plan for gods på bane, om sjøfartens rolle i transportsystemet og om å omtale hva slags veier vi trenger, ikke hva vi er imot.

Forslag: Det nedsettes en gruppe til å se på mandatet til samferdselsgruppa med det for øye å forsterke arbeid med alle former for transport og å tone ned arbeid med høghastighetsbaner. Forslag til gruppa: Torstein Fjeld som er leder av samferdselsgruppe, Halfdan Wiik og Alf, Linda og Karin fra landsstyret. De tre anbefalingene fra Alfs notat følges, med et tillegg i første setning:

Sterk vektlegging av fordelene ved skinnegående løsninger, både person- og godstransport, som alternativ til videre utbygging av motorveier.

De tre anbefalingene blir da som følger:

- Sterk vektlegging av fordelene ved skinnegående løsninger, både person- og godstransport, som alternativ til videre utbygging av motorveier. Her har BKA en viktig rolle å spille. Det er på alle hold, inkludert i andre miljøorganisasjoner, alt for liten aksept for fordelene med skinnegående løsninger.
- Vi må vri arbeidet over fra den langsiktige visjonen om høyhastighetsbaner til tiltak på kort og mellomlang sikt for alle transportmidler, tiltak som kan gi netto klimaeffekter mot 2030 og 2050. UFF-tangegangen fra Klimautvalget 2050 bør legges til grunn. (UFF – Unngå, Flytt, Forbedre).
- Vi må sørge for at gruppa fremstår samlende for BKA, ikke splittende. Gruppa må arbeide bredere med samtlige transportmidler og med mindre fokus på høghastighetsbaner.

b) Fornybargruppe v/Håkon. Mal for faktaark. Temaer for faktaark er energi, vannkraft, ccs, jordvarme, bergvarmen, solceller, batterier, kjernekraft.

c) Aktivismegruppe v/Linda. Se forslag til aksjoner og aktivisme her: [Forslag til aksjoner og aktivisme - besteforeldre for en ansvarlig klimapolitikk](#) ([besteforeldreaksjonen.no](#)). Bruken av stands som aktivisme kan gjerne føyes på, jmf. Bentes erfaring fra dette. Mye god jobbing i Trondheim mht Ski-VM, i samarbeid med andre organisasjoner i en egen trøndersk klimaallianse. Vi kan i samarbeid med disse vurdere innspill til Skiforbundet og forslag til aksjonsformer. Det avholdes også alpin-VM i Narvik i 2029. John skaffer mer informasjon om VM i Narvik.

d) Arendalsgruppe v/Andrew. Gi beskjed til Linda om dere skal nedover, hun er mellommannen på overnatting. Egen hjemmesideartikkel om årets Arendalssatsing kommer i løpet av uka.

Sak 57/24 Videre oppfølging av saker fra landsmøtet

- a) Hvordan kan resolusjon om Black Friday følges opp.** Det kom fram følgende forslag. Skrive til Handelsforeningen? Spørre andre organisasjoner a la FIVH? Linda spør Anja. FIVH har nettopp gitt ut rapport om slikt. Handel og kontor? Er del av Broen. Andrew spør dem.
- b) Hva skal et organisasjonsutvalg drive med.** Linda gjør rede for intensjonen til forslagsstillerne fra Grenland. Marit Nagel Rønningen Eriksen går gjerne inn i gruppa. Hvordan skal vi organisatorisk sørge for mer aktivitet rundt forbi. Finn Bjørnar Lund

og Gjermund er aktuelle å spørre. Drøye til neste møte med å nedsette gruppe. En ekstern organisasjonskonsulent kan vurderes.

- c) **Gruppe for sirkulær økonomi.** Opplæring av egne medlemmer bl.a. ved hjelp av artikkelsamlingen, er et aktuelt arbeidsområde. Forslag til gruppemedlemmer? Se også vedlagt referat fra møte med Nettverk for Smultringsøkonomi. Hva skal gruppa hete? Bare Økonomi? Alternativ økonomi? Mandatet? Gjermunds notat kan sendes resten av landsstyret, og brukes som innspill til arbeid i gruppa.

Sak 58/24 Arbeid i lokallag og grupper

- a) **Informasjon om hvordan lokallag kan søke momskompensasjon utsendt**
- b) **Sommerhilsen fra Linda og Andrew innen 15.6**
- c) **Fordeling av lokallag og grupper blant styrets medlemmer.** Vedlegget ble endret slik at Silvia overtar Haugaland og Alf overtar Levanger. Linda gjør tilgjengelig en power point som kan brukes i ulike sammenhenger. Billedbasert. Fritt frem for å kontakte Pensjonistforbundet og Landsforbundet for offentlige pensjonister lokalt for å presentere BKA.
- d) **Lokallagssamling 14.9 i Oslo.** Aktuelle temaer: Innlegg/gruppearbeid om alternativ økonomi basert på artikkelsamlingen. Planlegging av felles aksjon 24.10. Vi legger inn i programmet verdien av stands; 15-min power point presentasjon ved Bente.
- e) **Felles aksjon med internasjonal vri på FN-dagen 24.10.** Aktuelle temaer for aksjonen til drøfting:
- Økt bevilgning i statsbudsjett 2025 til klimatiltak i fattige land
 - Få Norge til å signere Ikke-spredningsavtale for fossil energi som BKA har signert. Jfr. <https://fossilfuel treaty.org/>
 - Fase ut Equinors investeringer i andre land
 - Kode Rød
 - Havbunnsmineraler
 - FN-Sambandet som samarbeidspartner?
 - Status for FNs klimafond? Er det nå fulltegnet!?
 - Oljefondet som klimapolitisk verktøy? Investeringsstrategien?

Klimatiltak i fattige land seiler opp som beste kandidat. Vi spør FN-Sambandet om de har noe spesielt fore den dagen.

Sak 59/24 Øvrige orienteringssaker

- a) **Grønn framtid v/Gjermund** – et samarbeid med Oslo Met – få frem bærekraftige matsystem; Forum skal jobbe med dette og ansetter en person i nær fremtid.
- b) **Framtidstoppmøte i FN-regi 22.9 og 23.9 v/Linda** – En framtidspakt skal jobbes frem – vi er med og gir innspill via Forum
- c) **Fløyteaksjon ifm valg til EU-parlamentet** (utsettes til neste møte)
- d) **Oppfølging etter generalforsamling til Equinor v/Bente og Linda** (utsettes til neste møte)

- e) **Omlegging av klimasmia.** Halfdan gjorde rede for ønsket omlegging hvor innholdet i klimasmia, som nå er egen nettside, inkorporeres i BKA sin hjemmeside med samme navn og logo. Landsstyret hadde ingen innvendinger. Bodvar og Wenche inviteres til å gi sine kommentarer.

Sak 60/24 Eventuelt

- a) **Neste møte i Oslo 19.8 kl. 9.30-14.30 i Hausmannsgt.** Samvær i etterkant av møtet, kommer vi tilbake til.
- b) **Forslag til møtedatoer til høsten:** Mandager 19.8 kl. 9.30-14.30 i Oslo, 16.9, 14.10, 11.11 og 9.12 i Oslo.
- c) **Ny teknologi for veibygging.** Se notat fra Torunn som er oversendt. Vi vurderer videre oppfølging på neste møte.

Samferdselsgruppa: Torstein Fjeld (leder), Thor W. Bjørlo, Bjørghild des Bouvrie, Alf Engdal (kontakt til landsstyret), Gunnar A. Kajander, Idar Støwer, Helene Vacarisas.

Aktivismegruppa: Bodvar Sonstad (koordinator), Wenche Cumming, Heidi Gretland, Linda Parr (kontakt til landsstyret), Hans Kristian Solbu. Gro Nylander deltok i startfasen.

Valgutvalget for Stortingsvalget 2025: Andrew Kroglund (leder), Elisabeth Briseid, Karin Andersen, Per Hjalmar Svae, Ola Dimmen, Gjermund Stormoen.

Klimasmia: Redaksjonen for Klimasmia, som er en egen portal på hjemmesiden, er Halfdan Wiik, Andrew Kroglund og Marie Rein Bore.

Arendalsgruppa: Andrew Kroglund (leder), Yngvar Olsen, Linda Parr, Øyvind Wistrøm, Bente Marie Bakke.